
NADŠENÍ V DĚTSKÝCH OČÍ DĚTÍ V MŠ HORNÍ RYBNÍKY 

Ředitelka MŠ Horní Rybníky paní Bc.Petra Dlauhoweská ani netušila, jak se do srdcí dětí z její MŠ 
zapíše aktivita, když se registrovala již v roce 2024 do čtenářské pregramotnosti MAMI, TATI, 
POJĎME SI ČÍST, pod záštitou MŠMT a osobní záštitou náměstka hejtmana Královehradeckého 
kraje a poslankyně Poslanecké sněmovny PČR paní Mgr.Jany Berkovcové, v gesci Nadačního 
fondu LEPŠÍ ŽIVOT. 

5-ti týdenní aktivita, kdy rodiče četli svým dětem knihy z nakladatelství ADVENT-ORION však 
předčila její očekávání.  

Pátek 14.března 2025 byl pro všechny děti dnem plným radosti. Do MŠ přijel protagonista 
aktivity Ing. Josef Vavřík, ředitel Nadačního fondu LEPŠÍ ŽIVOT. Dorazil i pak starosta Jan 
Dlauhoweský , aby se podíval jací šikovní občané vyrůstají v jeho MŠ a byl velice pozitivně 
překvapen. 

Vyhodnocení 5-ti týdenního snažení, kdy výstupem byl vždy obrázek společně malovaný se 
svými rodiči, bylo opravdu slavnostním okamžikem pro děti. A některé výtvory byly opravdu 
kreativní.  

                

Když písnička KNIHA JE NÁŠ DOBRÝ KAMARÁD zněla z úst dětí, byl to nádherný pěvecký sbor. 

Pak si děti poslechly poučný příběh JAK KARLÍK S TOMÁŠKEM NAŠLI DĚDEČKOVU 
KOIZELNOU KNIHU, KTERÁ ZMĚNILA CELÝ JEHO ŽIVOT. „Už jste někdo z Vás viděl kouzelnou 
knihu?“, zněla otázka. „Ne“. „A víte co by měla kouzelná kniha obsahovat?“ „Kouzla“, znělo ze 
všech stran. Bohužel, tato kouzelná kniha neobsahovala nic, pouze jeden vzkaz: “KDYŽ BUDEŠ 
MÍT RÁD VŠECHNY LIDI, CELÝ TVŮJ ŽIVOT SE ZMĚNÍ“ a každé dítě se dozvědělo, že všechny 
knihy, které obsahují nějaké poučení jsou kouzelné a když se těmi poučeními budou řídit, tak se 
změní i jejich život.  

Když byla představována největší kniha, zavládlo napětí, protože kniha je testem pro každou MŠ, 
zda mají dostatečně velkou hernu, ale pan starosta si byl jistý, že herna je opravdu dostatečně 
velká. A ano, kniha se vešla. Pak viděli nejmenší knihu KOLIBŘÍK a když protagonista aktivity 
vyndal z kapsy úplně nejmenší knihu, zavládl ve školce velký smích.  



„A vzal jsem sebou i svou kouzelnou knihu, chcete ji vidět? „Ano, ano, ano“. A tak protagonista 
aktivity Josef Vavřík všem ukázal velkou BIBLI. Otevřel jí a říká: „Vidíte na každé stránce je hodně 
kouzel, to jsou ty rady do života, a když se těmi radami budeme řídit, tak se opravdu náš život 
změní. A jelikož jste četly ty úžasné knížečky, dohodli jsme se s paní ředitelkou MŠ, že i Vy 
dostanete svou první kouzelnou knihu, a to HNĚDÁČEK A NALEZENÁ PODKOVA, též 
z nakladatelství ADVENT-ORION.  

A všechny děti byly natěšené – už aby jí měly. Ale to nejde 
jenom tak.  

Každý musel přijít k panu 
starostovi, pozdravit ho, podat 
mu ruku, podívat se do očí a 
představit se. A zvládli to i ti, kteří 
si nevěřili. Pan starosta 
Dlauhoweský každé dítě vždy 
povzbudil a pochválil. 

Nakonec se všichni vyfotografovali a panu starostovi sborově zazpívali písničku KNIHA JE NÁŠ 
DOBRÝ KAMARÁD. 

 

Děti pak mohly jít ještě 
ven, byť jsme 
zpozorovali, že za okny 
se zima, byť je 1 týden 
před zahájením jara, jen 
tak lehce nevzdává, neb 
tam hustě poletoval 
sníh a vše se pokrývalo 
bělostnou září. 

 

 

 

 

Zeptali jsme se paní ředitelky Dlauhoweské: 

Jak jste vnímala celou aktivitu a máte nějaké i negativní zpětné vazby z celkového průběhu? 

Musím uznat, že jsem byla z celého průběhu aktivity velmi nadšená. Rodiče spolupracovali, děti 
se s námi s radostí bavily o přečtených knihách, když každý týden přinášely své obrázky. I rodiče 
byli s knihami spokojeni a říkali, jak se krásně čtou. Určitě v budoucnu aktivitu opět rádi 



zopakujeme, jakmile se děti obnoví, protože by musely číst opět stejné knihy. Děkujeme za tuto 
příležitost a věříme, že děti si to budou pamatovat celý život a hlavně že si dlouho budou 
pamatovat, že kniha je opravdu náš lepší kamarád než televize, mobil či tablet. 

Ráda bych touto formou poděkovala i svým kolegyním ve školce, které s rodiči komunikovali a s 
dětmi si pak o knihách povídali, ale největší dík však patří všem rodičům, kteří se aktivity 
zúčastnili a s naší školkou aktivně spolupracovali, protože bez nich by to prostě nešlo. 

 

Text a foto: Ing. Josef Vavřík 

 

 


